
 

SPØRGSMÅL NR.  S 1067 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Justitsministeren 

Dato: 14. april 2015 

Stillet af: Pernille Skipper (EL)  

Ser ministeren en modsætning i ønsket om at ofre trygt skal kunne anmelde 

voldtægt, og så politiets praksis i behandling af voldtægtsofre?  

(Spm. nr. S 1067). 

Begrundelse 

Der henvises til artiklen »De færreste voldtægter bliver anmeldt« i Politiken 

den 13. april 2015. I Politiken den 13. april 2015 udtaler ministeren om 

voldtægtsanmeldelser, at de altid bør tages alvorligt og behandles grundigt, 

så offeret kan føle sig tryg og godt behandlet, samt at dette er den bedste 

måde til at sikre, at voldtægtssager bliver anmeldt. I samme artikel udtaler 

vicepolitiinspektør Jens Møller Jensen, at politiet ikke spørger til ofrenes 

adfærd eller påklædning for at sætte spørgsmålstegn ved, om de vitterligt 

blev voldtaget, men fordi det er bedre, at oplysningerne står i politirapporten, 

end hvis en forsvarer i retten pludselig begynder at spørge....  

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 14. april 2015 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Pernille.Skipper@ft.dk 

og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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